
Hjarbæk borgerforening 

Referat af generalforsamlingen d. 20. februar 2024  

 

Generalforsamlingen blev indledt med et minuts stilhed til minde for Karen Kvist, der gik bort i 
det forgangne år.  

 

1. Valg af dirigent 

Niels Rahbæk der blev valgt til dirigent kunne konstatere at generalforsamlingen var indkaldt 
efter vedtægternes bestemmelser, og at den var fuldt beslutningsdygtig. 

2. Valg af referent 
Karl Tholstrup blev valgt til referent. 
  
3. Formandens beretning 
Kaj-Lykke (KL) aflagde beretning: 
Der har været afholdt 6 bestyrelsesmøder. 

 KL roste Bypedellerne for deres arbejde, idet de er en stor hjælp, således at der kan afholdes 
så mange arrangementer. 

Borgerforeningens blad ”Sprøjten” var udkommet for sidste gang. En stor tak til Tina Rømer for 
hendes store arbejde med bladets udgivelse gennem mange år. 

KL bød velkommen til de nye borgere i Hjarbæk. 

Borgerforeningen støtter op om, at man skal værne om naturen, og at verserende planer om et 
nyt sommerhusområde ved Bavnehøj ikke falder i god tråd hermed.  

For at beskytte vandmiljøet i Fjorden, er der planer om vådområder omkring fjorden og de 
vandløb der løber ud i fjorden. KL opfordrede til at man deltager i et møde arrangeret af Viborg 
Kommune d. 14. marts 2024 på Viborg Gymnasium. 

KL berettede kort om de arrangementer der har været afviklet siden sidste generalforsamling: 

• Forårsmarked 
• Oprydning på Stejlepladsen 
• Tur til Dollerup Bakker (De fem Halder). Stor tak til Jesper Hjermind. 
• Sct. Hans blev desværre aflyst på grund af tørke 
• Kunst i Haverne, der blev afholdt for sidste gang.   Der arbejdes på at anskaffe noget 

kunst for en del af overskuddet fra kunstudstillingen. Det blev drøftet, hvor placeringen 
skulle være.   



• WM i Sjægte, der med succes afholdes i fællesskab mellem Sjægtelauget, Sejlklubben 
og Borgerforeningen.  Tilslutningen var stor med ca. 150 spisende om aftenen.  

• Tøsefest 
• Juletræ 
• Nytårsgåtur 
• Afskydning af nytårskrudt på havnemolen 
• Fællesspisning 
• Fastelavn 

KL informerede endvidere om kommende arrangementer  

• Ole Gas Band - d. 16.03. 
• Oprydning på stejlepladsen - 19.04. 
• Loppemarked - 01.06. 
• Hjarbæk Masters i minigolf 15.06. 

 

4. Godkendelse af regnskab 
Kasserer Karl Tholstrup fremlagde regnskabet for 2023, der udviste et overskud på kr. 73.180.  
Regnskabet blev godkendt.  

5. Fastsættelse af kontingent for 2025 
Det årlige kontingent blev fastholdt, således husstande (par) betaler kr. 300, og enlige kr.  150.  
 

6. Bypedeller 
Der blev omdelt en liste med de eksisterende udvalg, og borgerforeningens medlemmer 
opfordres til at skrive sig på listen. 
 
7. Indkomne forslag 
Der var ingen indkomne forslag. 
 
8. Valg til bestyrelsen. 
Kaj-Lykke og Vivi Zacho ønskede ikke genvalg. Peter Møller Pedersen, og Elin Pausewang blev 
valgt i stedet. Bestyrelsen konstitueres på det førstkommende bestyrelsesmøde.  
 

Dirigenten rettede en særlig tak til Kaj-Lykke for det store arbejde han gennem mange år har 
lagt til gavn for byens borgere. Stor applaus herefter. 

 

9. Valg af revisor 
Erling Hansen blev genvalgt til revisor, og Jesper Bak blev genvalgt som revisorsuppleant.   
 



 

 

10. Regnvandslaug 
Kaj-Lykke orienterede om situationen omkring regnvandsafledningen i Hjarbæk: 

• Der eksisterer 5 regnvandsledninger. 
• 30 husstande er omfattet. 
• Kommunen vil betale 50% af udgifterne. 
• Der har været afholdt et møde med kommunen hvor der var 22 deltagere. 
• Et årligt indskud fra alle borgerne til et fælles laug kunne være en løsning.  
• Der arbejdes på at kommunen vil overtage driften. 
• På nuværende tidspunkt er intet afklaret. 

 
11. Madpakkehus 
Niels Rahbæk, der er med i udviklingsgruppen, orienterede om status vedr. planerne om at 
etablere et madpakkehus. Madpakkehuset er en del af det det arbejde der foregår i 
udviklingsgruppen. 
 
Det er udviklingsgruppens synspunkt, at der i forbindelse med madpakkehuset skal etableres 
toiletfaciliteter.  Der drøftes hvem der skal sørge for drift og vedligeholdelse af toilet. På 
nuværende tidspunkt er der ingen afklaring.  
 

12. Kongsgården 
Der foreligger en mulighed for at købe Kongsgården med sigte om at etablere en 
”Fjordkulturelt center”. 
 
Repræsentanter fra byens foreninger - Borgerforeningen, Sejlklubben og Sjægtelauget – har 
deltaget i fælles møder hvor tanker og ideer er blevet fremlagt.  
 
Som led i projektet skal der søges fondsmidler for at finansiere købet. Viborg Kommune stiller 
sig positiv over for planerne, og mulighed for driftstilskud. Intet er dog aftalt.  
 
Den 20. marts afholdes et borgermøde på Løgstrup Skole med sigte på at få udarbejdet et 
idekatalog til husets mulige aktiviteter. 
 
   
13. Nyt fra udviklingsgruppen 
Niels Rahbæk orienterer om arbejdet i Udviklingsgruppen, og nævnte: 
Etablering af udsigstmøbler på havnen 
Fritlægning af bækken og etablering af spang 



Arbejdet med etablering af Fjordstien.  Man er desværre stødt på udfordringer i forbindelse 
med de miljømæssige godkendelser, hvorfor projektet skal gentænkes.  
Formidlingsdelen, herunder skiltning. 
 

14. Eventuelt 
Vivi orienterede om Facebook Gruppen ”Borgerforeningen i Hjarbæk”, der delvist skal erstatte 
”Sprøjten”. Gruppen er kun for foreningens medlemmer.   
 

 

 

/Referent 

 

Karl Tholstrup 

 

  

 


